

Title (en)

INOSITOL PHOSPHATE ANALOGUES.

Title (de)

INOSITOLPHOSPHAT-ANALOGE.

Title (fr)

ANALOGUES DE PHOSPHATES D'INOSITOL.

Publication

EP 0354904 A1 19900221 (EN)

Application

EP 88902179 A 19880310

Priority

GB 8705811 A 19870311

Abstract (en)

[origin: WO8807047A1] Novel inositol phosphorothioates have the general formula (I) C₆H₆(OH)_n[(OPO₂S)<2>]_m[(OPO₂O)<2>]_{6-m-n} in which n is zero or an integer from 1 to 5 and, m is an integer from 1 to 6. They may be prepared by a method comprising reacting an inositol derivative having the general formula (II) C₆H₆(OB)_n[OP(OCH₂CH₂CN)₂]_{6-n} in which n is zero or an integer from 1 to 5 and B represents a hydroxyl-protecting group, with a solution of elemental sulphur, which may or may not be radioactive, in a solvent therefor, and removing the hydroxyl-protecting groups from the product of the reaction. Phosphate esters may be prepared by oxidising the compound of formula (II) with an organic peroxide.

Abstract (fr)

De nouvelles phosphorothioates d'inositol ont la formule générale (I) C₆H₆(OH)_n[(OPO₂S)2-]_m[(OPO₂O)2-]_{6-m-n} dans laquelle n représente zéro ou un nombre entier allant de 1 à 5 et, m représente un nombre entier allant de 1 à 6. Elles peuvent être préparées selon un procédé consistant à faire réagir un dérivé d'inositol ayant la formule générale II C₆H₆(OB)_n[OP(OCH₂CH₂CN)₂]_{6-n}, dans laquelle n représente zéro ou un nombre entier allant de 1 à 5 et B représente un groupe protecteur d'hydroxyle, avec une solution de soufre élémentaire, qui peut être radioactive ou non, dans un solvant prévu à cet effet, et à éliminer les groupes protecteurs d'hydroxyle du produit de la réaction. Des esters de phosphates peuvent être préparés par oxydation du composé de formule II avec un peroxyde organique.

IPC 1-7

A61K 31/66; C07B 59/00; C07F 9/177

IPC 8 full level

A61K 31/66 (2006.01); **A61P 3/00** (2006.01); **C07F 9/177** (2006.01)

CPC (source: EP)

A61P 3/00 (2017.12); **C07F 9/177** (2013.01); Y02P 20/55 (2015.11)

Citation (search report)

See references of WO 8807047A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

WO 8807047 A1 19880922; CA 1309415 C 19921027; EP 0354904 A1 19900221; GB 8705811 D0 19870415; JP H02502535 A 19900816

DOCDB simple family (application)

GB 8800186 W 19880310; CA 561215 A 19880311; EP 88902179 A 19880310; GB 8705811 A 19870311; JP 50223688 A 19880310